

Introductory Remark

The present collection of texts was created in connection with the symposium ‘Cultural Research from Germanophone Countries in North-eastern Africa: Stories and Histories’, which took place at the Goethe-Institute Addis Ababa on 24 and 25 November 2014. The symposium was aimed at the general public as well as at specialists, and offered a historical overview of contributions made by researchers, merchants and other German speaking persons to the formation of Ethiopian studies.

The topic was chosen in accordance with a first suggestion by Dr Wolbert Smidt, who is also, along with Dr Sophia Thubauville, the editor of this publication.

I would like to thank our partners – especially the Frobenius Institute for its generous support – and Mekelle University.

Die vorliegende Textsammlung entstand im Zusammenhang mit dem Symposium ‘Cultural Research from Germanophone Countries in North-eastern Africa: Stories and Histories’ das am 24. und 25.11.2014 am Goethe-Institut Addis Abeba stattfand. Das Symposium richtete sich sowohl an ein allgemein interessiertes Publikum als auch an Fachleute und gab einen historischen Überblick über die Beiträge von Forschern, Kaufleuten und anderer deutschsprachiger Personen zur Entstehung der Äthiopistik. Das Thema geht auf eine Anregung von Dr. Wolbert Smidt zurück, der gemeinsam mit Dr. Sophia Thubauville als Herausgeber fungiert.

Mein Dank gilt unseren Partnern, vor allem dem Frobenius-Institut in Frankfurt für die großzügige Unterstützung und der Mekelle Universität.

December 2014

Irmtraut Hubatsch,
Director of the Goethe-Institute, Addis Ababa